
ProtokotNrXLIV/2010
z Sesji Rady Gminy Rzeczyca

z dnia 05 sierpnia 2010r.

Ad.l) XLIV Sesja Rady Gminy Rzeczyca rozpocze^a sie. o godz. 9°°. Sesje.
otworzyl Przewodnicza.cy Rady -Andrzej Gwizdoh ,ktory powitat wszystkich
uczestnikow- Radnych, Sottysow i Kierownikow jednostek gminnych.

Nast^pnie Przewodniczgcy oznajmit, iz na podstawie listy obecnosci nalezy
stwierdzic, iz sesja jest prawomocna, zdolna do podejmowania uchwat. Lista
obecnosci radnych stanowi zata^cznik Nr 1 do protokotu. Nieobecny byt w
tym czasie: radny Janusz Baran, radny Jan Stariczyk, radny Piotr Pietrzak,
radny Andrzej Ke,pa oraz radny Wojciech Szopa. Zat^cznikiem jest takze lista
obecnosci sottysow -- zafqcznik Nr 2 oraz lista obecnosci kierownikow
jednostek gminnych i referatow Urz^du Gminy zatqcznik Nr 3 do
protokotu. Nast^pnie dokonano wyboru Sekretarza Sesji. Zgodnie z przyj^tq
zasada,, iz funkcj^ sekretarza petni$ kolejno z listy radni, na Sekretarza Sesji,
Przewodnicza,cy zaproponowat radnego Stanistawa Ste.pniaka. Radny
wyrazit zgode^, a Rada kandydatur^ t^ przyj^ta jednogtosnie. Nast^pnie
Przewodnicz^cy odczytat przygotowany porz^dek obrad ktory brzmiat:

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie quorum, wybor sekretarza Sesji, przedstawienie
porzqdku obrad.

2. Przyje_cie protokotow z XLII Sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 24
czerwca2010r. oraz z XLIII Sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 30 czerwca 2010r.

3. Informacja Wojta Gminy z dziatalnosci w okresie mi^dzy sesjami.

4. Podj^cie uchwaty zmieniaja.ca. uchwat^ Nr XXXVII/297/2010 w sprawie
zaciajnie^cia pozyczki z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i
Gospodarki Wodnej w todzi na zadanie inwestycyjne „ Budowa sieci
wodoci^gowej z przytajczami w t^gu".

5. Podj^cie uchwafy w sprawie zaci^gni^cia kredytu dtugoterminowego.

6. Podjecie uchwaty w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Tomaszowskiego.

7. Podjejcie uchwaty w sprawie zmiany budzetu gminy na rok 2010.

8. Wolne wnioski.

9. Zamknie^cie obrad.



W punkcie tym Pan Wojt zgtosit wniosek w sprawie wprowadzenia do porzadku
obrad punktu dotycz^cego projekt uchwaty w sprawie wyposazenia w maja^tek
gminna^ jednostke^ organizacyjn^.f w tym czasie no sal% obrad przybyli - rodny
Wojciech Szopa, rodny Jonusz Baron)

Pan Przewodniczqcy zaproponowat aby projekt uchwaty zaproponowany przez
Wojta zostat wprowadzony do porzadku obrad jako pkt. 8 . Rada Gminy
przyj^ta tak$ wersj$ porza.dku obrad. A zatem po wprowadzeniu zmian
porzqdek obrad byt naste^puja^cy.

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie quorum, wybor sekretarza Sesji, przedstawienie
porzqdku obrad.

2. Przyje.cie protokotow z XLII Sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 24
czerwca2010r. oraz z XLIII Sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 30 czerwca 2010r.

3. Informacja Wojta Gminy z dziatalnosci w okresie mi^dzy sesjami.

4. Podj^cie uchwaty zmieniajqcq uchwaty Nr XXXVII/297/2010 z dnia 25 marca
2010r w sprawie zacia^gni^cia pozyczki z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w todzi na zadanie inwestycyjne „ Budowa
sieci wodoci^gowej z przyta.czami w t^gu".

5. Podj^cie uchwaty w sprawie zaciejgnie^cia kredytu dtugoterminowego.

6. Podj^cie uchwaty w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Tomaszowskiego.

7. Podje_cie uchwaty w sprawie zmiany budzetu gminy na rok 2010.

8. Podje_cie uchwaty w sprawie wyposazenia w maja.tek gminna^ jednostk^
organizacyjn^

9.Wolne wnioski.

10. Zamkni^cie obrad.

Ad.2) W punkcie tym Pan Przewodniczqcy zapytat o uwagi do protokotu z
XLII sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 24 czerwca 2010r oraz z XLIII sesji Rady
Gminy z dnia 30 czerwca 2010 r. Do protokotow uwagi nie zostaty wniesione, a
zatem zostat on przyj^ty jednogtosnie.
( w tym czosie na salq obrad przybyta rodno Elzbieta Witkohska )

Ad.3) W kolejnym punkcie obrad zostata przedstawiona przez Pana Wojta
informacja na temat dziatalnosci Wojta w okresie mie_dzysesyjnym tj. od 30
czerwca do04sierpnia 2010r.



Ponadto poinformowat, ze w okresie od 6lipca do 19 lipca br. przebywat na
urlopie wypoczynkowym. Informacja Wojta Gminy stanowi zatqcznik Nr 4 do
protokotu.

Ad.4) Analiza projektu uchwaty zmieniaj^cej uchwat^ Nr XXXVII/297/2010 w
sprawie zaciqgni^cia pozyczki z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska
i Gospodarki Wodnej w todzi na zadanie inwestycyjne „ Budowa sieci
wodociqgowej z przyt^czami w t^gu" byta kolejnym punktem obrad. Projekt
uchwaty zreferowata Pani Skarbnik.
W dniu 25 marca br. byta podjQta uchwata w sprawie zaci$gni^cia pozyczki z
Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w todzi
na zadanie inwestycyjne „ Budowa sieci wodoci^gowej z przyt^czami w te^gu",
ktora upowazniata Wojt do zaciajni^cia pozyczki w wysokosci 245 tys.zt. po
ztozeniu przez Gmin$ wniosku w sprawie przyznania pozyczki Zarz^d
Wojewodzki Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej zadecydowat
o przyznaniu pozyczki w wysokosci nizszej tzn. 91.579,OOzt.Pozyczk^ t$ zostaty
obj^te tylko te zadania, ktore w efekcie w przysztosci moga^ dac efekt
ekologiczny. W zwi^zku z powyzszym przygotowany zostat projekt uchwaty
zmieniaj^cej uchwate; podj^t^ w dniu 25 marca 2010r. w ktorym zostata
zaproponowano zaci^gni^cie pozyczki w wysokosci 91.579,00zl.

W tym punkcie Pani Skarbnik nawi^zata rowniez do projektu uchwaty w
sprawie zaci^gnie^cia kredytu dtugoterminowego. Projekt tej uchwaty jest
nast^pnym punktem porz^dku obrad. W zwi^zku ze zmniejszeniem kwoty
pozyczki jaka b^dzie mogta bye pozyskana z WFOSiGW w todzi nalezy
dostosowac kwot^ do decyzji Zarza.du Wojewodzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej. Pozostata kwota 153.421,00 b^dzie
zabezpieczona kredytem dtugoterminowym. Kredyt zostanie sptacony z
dochodow wtasnych Gminy Rzeczyca w tym z wptywow z podatku od
nieruchomosci oraz udziatow w podatku dochodowym od osob fizycznych.
(w tym czasie na solq obrod przybyt radny Andrzej K%pa)

Do przedstawionego projektu uchwaty radni uwag ani pytah nie wniesli.

Pan Przewodniczaxy odczytat wi$c projekt uchwaty i zarz^dzit gtosowanie.
Rada Gminy w obecnosci 14 radnych uczestnicz^cych w posiedzeniu 12
gtosami ,,za" przy 2 gtosach ,,wstrzymuJEjcych si^" podjeja uchwat^ Nr
XLIV/318 /2010 zmieniaja_ca uchwaty Nr XXXVil/297/2010 z dnia 25 marca
2010r w sprawie zaciqgni^cia pozyczki z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w todzi na zadanie inwestycyjne „ Budowa
sieci wodociqgowej z przyta^czami w t^gu". Uchwata stanowi zatqcznik Nr 5 do
niniejszego protokotu.



Ad.5) Zgodnie z porza^dkiem obrad punkt ten dotyczyt projektu uchwaty w
sprawie zaciajgni^cia kredytu dtugoterminowego. Z uwagi ,iz projekt tej uchwaty
byt zreferowany przez Pania, Skarbnik we wczesniejszym punkcie a radni nie
wniesli uwag ani pytah Pan Przewodnicz^cy odczytat wie^c projekt uchwaiy i
zarz^dzit gtosowante.

Rada Gminy w obecnosci 14 radnych uczestnicza,cych w posiedzeniu 12
gtosami ,,za" przy 2 gtosach ,,wstrzymuja.cych sie/' podje_ta uchwaiy Nr
XLIV/319 /2010 w sprawie zaci^gni^cia kredytu dtugoterminowego. Uchwata
stanowi zatqcznik Nr 6 do niniejszego protokotu.

Ad.6) Podj^cie uchwaty w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla
Powiatu Tomaszowskiego byto kolejnym punktem sesji. Projekt uchwaty zostat
przedstawiony przez Panig Skarbnik. Zgodnie z projektem uchwaty postanawia
si$ udzielic pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu
Tomaszowskiego z przeznaczeniem na realizacj^ zadania inwestycyjnego pn.
Budowa chodnika w cia,gu drogi powiatowej Nr 4310E w miejscowosci
Rzeczyca" (ul.Kitowicza). Pomoc zostanie udzielona ze srodkow budzetu Gminy
Rzeczyca na 2010r. w wysokosci do 294.170,00zt. Na chwil$ obecna koszt
inwestorski tego zadania wynosi 588.340 zt. Szczegotowe warunki udzielenia

pomocy finansowej okresli umowa spisana mie^dzy Gmina. Rzeczyca a Powiatem
Tomaszowskim.

Do przedstawionego projektu uchwaty radni uwag ani pytah nie wniesli.

A zatem Pan Przewodnicza.cy odczytat w projekt uchwaty i zarzqdzit

gtosowanie. Rada Gminy w obecnosci 14 radnych uczestnicza^cych w
posiedzeniu 13 gtosami ;/za" przy 1 gtosie ;,wstrzymuJ3cym sie/' podj^ta

uchwatQ Nr XLIV/320 /2010 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla
Powiatu Tomaszowskiego. Uchwata stanowi zatqcznik Nr 7 do niniejszego
protokotu.

Ad.7) Kolejnym punktem obrad sesji byta analiza uchwaty w sprawie zmiany
budzetu gminy Rzeczyca. Projekt uchwaty zostat zreferowany przez Pania.
Grazyn^ Frqczak. Projekt uchwaty obejmuje zmiany zarowno w planie
dochodow jak i w planie wydatkow. Zmiany w planie dochodow miaty
automatycznie wptyw na zmian^ planu wydatkow. Na zwi^kszenie planu
dochodow jak i wydatkow miaty wptyw przyznane dotacje na realizacj^ zadah.
Ogolnie dochody zwi^kszyty si^ o kwot^ -173.774,70zt i zmniejszyty si$ o kwot$
89.404,70 zt. Zmniejszenie dochodow wynika z tytutu przesuni^cia srodkow
unijnych do innej klasyfikacji. Na zwi^kszenie dochodow miata min. wptyw
dotacja przeznaczona na przeprowadzenie Powszechnego Spisu Rolnego w
2010r.- pierwsza transza dotacji w wysokosci 25. 504;00zt. dalej dotacja w



wysokosci 28.492 zt zostata przeznaczona na wyprawk^ szkolna, dla uczniow.
Dotacja w wysokosci 11.994 zt zostata przeznaczona na przeprowadzenie
programu rzqdowego ,,Radosna Szkota". Zwi^kszone zostaty rowniez srodki na
realizacJQ Programu Integracji Spotecznej finansowego ze zrodet
Poakcesyjnego Programu Wsparcia Obszarow Wiejskich w wysokosci -
15.469,20 zt.
Ogolnie wydatki zwi^kszyty si$ o kwot^ 426.331,93 zt i zmniejszyty si$ o kwot§
341.961,93 zt. na zmiane^ wysokosci wydatkow miaty wptyw przesuni^cia w
wydatkach inwestycyjnych. Wprowadzona zostata zmiana na zadaniu
inwestycyjnym pn. Remont drogi gminnej w Rzeczycy ul.Zachodnia i Akacjowa.
Ponadto do wydatkow zostato wprowadzone zadanie polegaja^ce na
dofinansowaniu inwestycji tj. Budowy chodnika w ci$gu drogi powiatowej nr

4310E w miejscowosci Rzeczyca w kwocie do 294.170,OOzt.Zabezpieczenie tych
srodkow nastqpi z rezerwy budzetowej. Powyzsze zmiany miaty wptyw na
zmiany, ktore zostaty przedstawione w poszczegolnych zatqcznikach do
projektu uchwaty. Zmianie ulegta rowniez prognoza sptaty dtugu na koniec
roku budzetowego i lata nast^pne.

Do przedstawionego projektu uchwaty radni uwag ani pytah nie wniesli.

Pan Przewodniczqcy odczytat projekt uchwaty i zarz^dzit gtosowanie. Rada
Gminy w obecnosci 14 radnych uczestnicz^cych w posiedzeniu 14 gtosami ,,za"
(jednogtosnie) podje^a uchwaty Nr XLIV/321 /2010 w sprawie zmiany budzetu
gminy na 2010 r . Uchwata stanowi zatqcznik Nr 8 do niniejszego protokotu.

Ad.8) Projekt uchwaty w sprawie wyposazenia w majgtek gminn^ jednostk§
organizacyjn^ przedstawiony zostat przez Paniq Skarbnik. Projekt uchwaty
dotyczy wyposazenia Zaktadu Ustug Komunalnych w Rzeczycy w publiczn^
toalete^ wolnostojqc^ o wartosci pocza.tkowej 49.268,52 zt. Jednym z zadan
statutowych ZUK-u jest zaspokajanie potrzeb mieszkahcow w zakresie
utrzymania czystosci i porza^dku w Gminie Rzeczyca.

W punkcie tym Pan radny Kazimierz Bors zapytat czy w zwia^zku z przekazaniem
tego srodka trwatego Zaktad Ustug Komunalnych otrzyma tez srodki finansowe
na utrzymanie toalety.

Pani Skarbnik wyjasnita, ze ZUK na ten eel posiada srodki w ramach realizacji
zadah polegaj^cych na utrzymaniu czystosci i porz^dku wgminie. Nie
przewidywane jest przeznaczenie na ten eel jakis nadzwyczajnych srodkow.

Wi^cej pytari radni nie zgtosili.



Pan Przewodnicz^cy odczytat projekt uchwaty i zarz^dzit gtosowanie. Rada
Gminy w obecnosci 14 radnych uczestniczqcych w posiedzeniu 14 gtosami ,,za"
(jednogtosnie) podj^ta uchwaty Nr XLIV/322 /2010 w sprawie wyposazenia w
maj^tekgrninnajednostk^ organizacyjna.. Uchwata stanowi zatqcznik Nr9 do
niniejszego protokotu.

Ad.9) W wolnych wnioskach gtos zabrali :

Pan radny Jan Stariczyk przeprosit za spoznienie sit? na dzisiejsza^
dodat, ze w obecnej kadencji po raz pierwszy obrady rozpocze^ty
punktualnie.

Radny zapytat dlaczego w dniu dzisiejszym odbywa sie_ sesja. Na ostatniej sesji
byta przedstawiona informacja, ze w okresie wakacyjnym sesji nie b^dzie chyba
ze zaistnieja, jakies wazne powody wowczas sesja b^dzie zwotana. Maja.c na
uwadze tematy dzisiejszej sesji zdaniem radnego nie byto potrzeby zwotywania
tej sesji chyba, ze jako za nadzwyczajn^ spraw^ przyjmie sie^ wyposazenie w
maja.tek Zaktadu Ustug Komunalnych w toalete^ wolnostoja.ca_.
Dalej Pan radny zapytat dlaczego na sesji jest nieobecny Dyrektor ZUK-u i prosit
o wyjasnienie dlaczego Dyrektor zostat zwolniony z pracy. Zdaniem radnego
jezeti w gminie pojawia si$ jakis niewygodny problem to zwykle zwalnia si$
kolejnych dyrektorow ZUK tak jak to miato miejsce w przypadku dyrektora
K^ckiego , dyrektora Kosiora poniewaz gmina zaptacic musiata kare_ pienie_zna,
w zwia^zku z oczyszczalni^ sciekow w Bartoszowce. Obecnie zas zwalnia si^
obecnego dyrektora Piotrkowskiego w zwia.zku z tym ,ze brak jest odpowiedzi
na skarg$ ztozona. do Ministerstwa Ochrony Srodowiska. Radny zapytat
dlaczego do tej pory nie odbyto si$ posiedzenie Komisji Rewizyjnej -celem
wyjasnienia zarzutow podnoszonych w skardze. W mniej istotnych sprawach
Komisja Rewizyjna zwotywana jest prawie natychmiast. Natomiast w tym
przypadku gdzie jest pilna potrzeba udzielenia odpowiedzi na skarg$ jakos
nikomu si$ nie spieszy aby t$ kwestig si$ zaja/.
Nast^pnie radny poprosit o wyjasnienie powszechnie krqz^cej opinii tzn.czy
jest prawda., ze dyrektor zostat zwolniony w zwia_zku z jakimis lewymi fakturami
za wywoz sciekow z obiektow szkolnych po to by zarzuty w skardze zostaty
zatuszowane bgdz ztagodzone.
Dalej Pan radny zwrocit uwage. na fakty zwiqzane z dofinansowywaniem dziatu
utrzymania porzqdku i czystosci w gminie za co najwi^ksze laury zbiera Pan
Wojt. Wiadomym jest, ze za porza^dek nalezy ptacic i porz^dek powinien bye
utrzymany niemniej jednak zdaniem radnego podzi^kowania nalezy si$
wszystkim podatnikom a nie tylko Panu Wojtowi.



Pan radny Wojciech Szopa poprosit Pana Wojta o wyjasnienie przyczyn
zwolnienia Dyrektora ZUK. Radny przypomniat, ze w miejscowym srodowisku
kra^zy opinia ,ze dyrektor zostat zwolniony w zwia^zku z wyst$pieniem radnego
na ostatniej sesji.
Pan radny dodat, ze takie informacje przekazuje mieszkahcom jeden z naszych
radnych.

Z uwagi ,iz na t$ chwile^ wi^cej pytah nie byto Pan Przewodniczqcy poprosit
Pana Wojta do zaj^cia stanowiska w kwestiach podniesionych wczesniej przez
radnych.

Zabieraj^c gtos Pan Wojt powiedziat, ze kwestie ktore podnoszone zostaty
przez radnego Jana Stahczyka mozna okreslic absurdami.

Pan radny Jan Stahczyk poprosit Pana Wojta o udzielenie odpowiedzi na
zadane przez niego wczesniej pytania poniewaz jako radny ma prawo do
zadawania pytah i do otrzymywania wyczerpuj^cych i prawdziwych informacji.

Kontynuuj^c dalej Pan Wojt wyjasnit, ze dzisiejsza sesja zostata zwotana z uwagi
na potrzeb^ dokonania zmian w budzecie, jak rowniez z realizacJEj
przedsi^wzi^cia jakim jest budowa chodnika oraz z potrzeb^ zaciqgni^cia
kredytu na budow^ wodoci^gu we wsi t^g oraz zmiany nazwy zadania w
zwi^zku z budowa^ drogi ul. Zachodnia. Wprowadzenie uchwaty w sprawie
przekazania toalety dla ZUK nie jest zadnym zadaniem partykularnym Wojta
Gminy.
Naste.pnie Wojt poinformowat, ze Dyrektor ZUK jest w tej chwili nieobecny na

sesji z uwagi na wypetnianie przez niego obowi^zkow stuzbowych a
mianowicie zapoznaje si$ z dziataniem maszyny stuz^cej do prasowania
odpadow statych w oczyszczalni sciekow. Maszyna ta zostata sprowadzona w
dniu dzisiejszym.
Pan Wojt wyjasnit, ze Dyrektor ZUK zostat zwolniony z uwagi na sytuacj^
wynikaj^cq z potrzeby rozwiqzywania codziennych problemow w Zaktadzie
Ustug Komunalnych. Wojt Gminy zostat wyposazony w prawo powotywania,
zatrudntania i odwotywania dyrektora ZUK .Na podstawie wnioskow radnych,
na podstawie wypowiedzi na poszczegolnych komisjach wynikato, ze sytuacja
w ZUK nie idzie w takim kierunku jakiego by oczekiwat Wojt. Dlatego tez Wojt
podj^t decyzj^ w sprawie odwotania dyrektora.
Maja^c na uwadze wypowiedz radnego Stahczyka dotyczqcq kwestii utrzymania
porz^dku i czystosci w Gminie Pan Wojt podkreslit, ze kwestie te naleza^ do
zadah gminy a sukcesy osi^gane na tym polu stanowi^ sukces wszystkich
mieszkahcow nie tylko sukces Wojta. W kazdy sukces osi^gany przez Gmin$
swoj wktad majq wszyscy tzn. pracownicy wszystkich jednostek ,radni, sottysi



oraz mieszkancy. Gmina jest jednostk$ samorz^dowa, -wojt natomiast jest jej
organem wykonawczym i reprezentuje on Gmin$ na zewnqtrz. W tym miejscu
Pan Wojt ztozyt podzi^kowania wszystkim ,ktorzy majq swoj wktad w realizacjej
zadah na rzecz rozwoju Gminy Rzeczyca.
Dalej Pan Wojt zwroci uwage^ na insynuacje w sprawie jakis lewych faktur czy
innych dokumentow. Wojt sobie nie przypomina aby z jego polecenia takie
rzeczy miaty kiedykolwiek miejsce. Tego typu zdarzenia nie bylyby godne do
petnienia powierzonej funkcji Wojta. Jezeli ktokolwiek podejrzewa, ze tego typu
sprawy miaty miejsce to winien ztozyc stosowny wniosek w tej sprawie do
prokuratury. Wszystkie dziatania musza. bye podejmowane zgodnie z prawem i
zaden pracownik nie otrzymat nigdy polecenia do wykonania czynnosci ,ktora
bytaby niezgodna z prawem. Jezeli pracownik dziatatby niezgodnie z przepisami
prawa Wojt wycia^gna^by wobec takiego pracownika daleko ida^ce konsekwencje
wtqcznie ze zwolnieniem z pracy.

Zabieraja^c gtos Pan radny Jan Stariczyk poprosit Wojta o udzielanie
konkretnych i krotkich wyjasnieh dotycza^cych postawionych przez niego pytah.
Nie zachodzi potrzeba rozwodzenia si$ na tymi zagadnieniami. Z wypowiedzi
Wojta wynika, ze zadnych lewych faktur nie byto, a zatem temat ten nalezy
zakoriczyc.
Dalej radny zgtosit wniosek formalny w sprawie odczytania tresci pisma jakie
podpisat Pan Przewodnicza^cy w zwia^zku ze ztozonq skarga, .

Pan Przewodnicza^cy odczytal tresc pisma skierowanego do Gtownego
Inspektoratu Ochrony Srodowiska -Departamentu Inspekcji i Orzecznictwa w
Warszawie dotyczqcego skargi z dnia 2 czerwca 2010r .

Z pisma wynika, ze zqdane przez Inspektorat dokumenty zostaty przestane wraz
z pismem. Jednoczesnie w pismie tym zostata zawarta informacja, ze po
rozpoznaniu sprawy przez Komisje^ Rewizyjna, przedmiotowa skarga b^dzie
rozpatrzona do 30 wrzesnia br. Pismo Rady Gminy Rzeczyca Nr OS. 0560/12010
z dnia 30 czerwca 2010r stanowi zatqcznik Nr 10 do protokotu.

Po zapoznaniu si$ z tresciq pisma Pan radny Wojciech Szopa zapytat dlaczego
wczesniej przed udzieleniem tej odpowiedzi nie zebrata si^ Komisja Rewizyjna
celem analizy podnoszonych w skardze zarzutow. Czy jedna^ z przyczyn byt urlop
Pana Wojta? Komisja Rewizyjna mogta sie: odbyc rowniez podczas nieobecnosci
Wojta. Dziatania te winny bye zgodne z kodeksem post^powania
admintstracyjnego.

Zabieraja.c gtos Pan radny Kazimierz Samiec rowniez wniost uwag^ w
odniesieniu do przedstawionego pisma. Zdaniem radnego wystosowanie



takiego pisma winno zostac poprzedzone zapoznaniem si$ Komisji Rewizyjnej z
przestanymi dokumentami do Inspektoratu Ochrony Srodowiska.

Zabieraj$c ponownie gtos Pan radny Wojciech Szopa oznajmit, ze udzielone
przed chwil$ wyjasnienia Pana Wojta w sprawie przyczyn zwolnienia Dyrektora
ZUK mozna nazwac zwykt$ hipokryzja^. To zwykle Pan Wojt miat cia^gle
zastrzezenia i uwagi do pracy dyrektora o czym cze_sto mowit na posiedzeniach
komisji, a nie na odwrot czyli tak jak to Wojt przedstawit dzisiaj, tzn. ze to pod
wptywem uwag radnych na komisjach i sesjach wojt podjqt decyzje. o
zwolnieniu dyrektora.
Pan radny przypomniat opinie^ Regionalnej Izby Obrachunkowej w todzi w
sprawie nieprawidtowosci w gospodarce finansowej ZUKoraz uwagi i
zalecenia pokontrolne Komisji Rewizyjnej .Czyzby tych aspektow Wojt jako
organ prowadzajcy wczesniej nie widziai ?

Zabierajqc gtos Pan Przewodnicza^cy podzielit pogla,d swoich przedmowcow i
wyrazit przekonanie , ze przed wysta^pieniem z pismem do Inspektoratu

Ochrony Srodowiska winno odbyc SJQ posiedzenie Komisji Rewizyjnej celem
zapoznania sie_ z przestanq dokumentacja,.

Pan radny Kazimierz Bors zapytat czy w zwi$zku z zarzutami podnoszonymi w
przedmiotowej skardze - rura ktora, wyptywaja. scieki do strugi zostata
zamknie_ta .
( w tym czosie no sal$ obrad przybyt Pan Dyrektor ZUK)

Udzielaja^c odpowiedzi na pytanie Pana radnego Pan Dyrektor Wtodzimierz
Piotrowski wyjasnit, ze rura ktora jest odprowadzona do strugi nie zostala
zamkni^ta .Dyrektorowi nie jest wiadome aby t^ rur^ odptywaly scieki. Scieki sa.
wycia^gane przez Zaktad Ustug Komunalnych ze znajduja.cego SJQ tarn na dziatce
szamba. Parametry tego szamba SEJ znane jego wlascicielowi. Obecnie przyj^ta
zostata zasada, ze dziennie z tego szamba jest wywozona jedna beczka sciekow.
Wczesniej odbywato sie_ to rzadziej z uwagi, iz ZUK posiadat tylko jeden
samochod asenizacyjny. Mozna domniemywac, ze aktualnie szambo jest

oczyszczane do samego dna z uwagi na fakt iz pompy wysysaj^ce jego
zawartosc niejednokrotnie pobieraj^ piasek co stanowi zagrozenie dla
funkcjonowania pompy.

Pan radny Kazimierz Bors dodat, ze ZUK powinien sprawdzic parametry
przedmiotowego szamba w szczegolnosci nalezatoby sprawdzic czy szambo jest
przede wszystkim szczelne.



W tym miejscu Pan radny Jan Stahczyk wyjasnit, ze szambo to zostato
wybudowane w roku 1976 i dziala ono do tej pory na zasadzie zbiornika
przeptywowego.

Nast^pnie w punkcie tym gtos zabrat Pan radny Janusz Baran, ktory
wnioskowat o wyczyszczenie drogi w kierunku Gustawowa. Czyszczenie
polegatoby na wycie_ciu przydroznych gate^zi drzew.
Radny przypomniat, ze w ubiegtym roku Komisja Drogowa juz kwalifikowata
ten odcinek drogi do wyczyszczenia. Wczesniej Pan Wojt obiecat, ze wycinki
dokonaj$ pracownicy interwencyjni. Do chwili obecnej nie podje_to zadnych
dziatah maj$cych na celu obci^cie zb^dnych gate^zi. Stanowia, one zagrozenie dla
bezpieczehstwa uzytkownikow tej drogi. Przejazd t^ drog$ w obecnej chwili
utrudnia prace, szczegolnie rolnikom zwoza^cym zboze oraz kombajnom.

Pan radny Jan Stariczyk poinformowat, ze mieszkaniec wsi Brzozow zgtosil do
radnego potrzeb^ wykonania pracy rowniark^ na odcinku drogi z Brzozowa w
kierunku wsi Zawady.

Naste_pnie gtos zabrat sottys wsi Roszkowa Wola- Pan Jozef Dziuba. Pan Soltys
przypomniat ,ze jest mu wiadomym ze Gmina Rzeczyca ztozyta wniosek do
Zarzgdu Drog Powiatowych w Tomaszowie Maz .o wykonanie doraznych
remontow na drogach powiatowych. Natomiast pilnego remontu wymagaja.
przede wszystkim drogi gminne -szczegolnie na terenie jego solectwa . Soltys
zwrocil uwag$ na wadliwie wykonany przepust na drodze w kierunku terenow
tgk i pastwisk.

Zglosil rowniez potrzebe_ wykonania konserwacji linii energetycznej. Zadanie to
nalezy do zadah zakladu Ustug Komunalnych.

W tym miejscu Dyrektor ZUK poinformowat, ze konserwacja linii energetycznej
odb^dzie si$ w najblizszy wtorek.

Pan radny Wojciech Tracz zapytat na jaka, pomoc be.d$ mogli liczyc rolnicy
ktorym zostaty zalane grunty w wyniku podtopieh. Z posiadanej przez niego

wiedzy do pomocy zostalo zakwalifikowane tylko pie_c osob poniewaz maja, oni
straty oszacowane przez komisje^ na poziomie 30 %.

Pan! radna Elzbieta Wilkoriska zapytata czy w wyniku pozwu ztozonego do
Sgdu przez Pania. Jadwig^ Karczmarsk^ dotycz^cego lokalizacji sieci
wodoci^gowej na dziatce stanowi^cej jej wtasnosc Pani Kaczmarska na wniosek
Gminy zostata obcia^zona kosztami sa.dowymi z tytutu opracowania opinii przez

prawnego Urz^du Gminy.
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Pan radny Jan Stahczyk zwrocit s\q z wnioskiem do cztonkow Komisji Finansow
Publicznych o przekazanie z budzetu gminy kwoty ok.6,5 tys zt celem sptaty
zadtuzenia z tytutu remontow przeprowadzonych w budynku OSP w
Sadykierzu.

Odnoszgc si$ do powyzszego wniosku Pan radny Kazimierz Bors-
Przewodnicz^cy Komisji Finansow Publicznych poprosit aby radny ztozyt w tej
sprawie stosowny wniosek o dofinansowanie do Rady Gminy.

W naste_pnej kolejnosci odnoszejc si$ do wczesniejszych wystqpieri radnych gtos
zabrat Pan Wojt.
W odniesieniu do zarzutow przedstawionych w skardze dotyczgcej
odprowadzania sciekow z obiektow uzytecznosci publicznej Pan Wojt
przypomniat, ze jeszcze na tg chwile; kazdy z nas ma wiele do zrobienia w
zakresie podj^cia dziatan na rzecz ochrony srodowiska. Zapewne wiele jeszcze
czasu uptynie zanim wszystkie gospodarstwa domowe berdg wyposazone w
przydomowe oczyszczalnie sciekow. Naszej Gminy w chwili obecnej nie stac

jest na realizacj^ przedsi^wzi^cia jakim bytaby budowa kanalizacji. Nie mniej
jednak w przysztosci nalezy przyst^pic i do realizacji tego typu inwestycji.
Obecnie zostata przygotowana dokumentacja dla 150 sztuk przydomowych
oczyszczalni sciekow. Wracajqc do sprawy podnoszonej wczesniej Wojt
przypomniat, ze system odprowadzania sciekow zostat wybudowany przy
przedszkolu jeszcze w latach siedemdziesiajtych. Rowniez stuzby budowlane
wyrazity zgode, na podtaiczenie do tegoz systemu odprowadzania sciekow z
obiektu szkoty i hati sportowej.
Dale] Pan Wojt wyjasnit, ze sprawa zwiqzana ze skarg^ jest zatatwiana zgodnie
z przepisami kpa. Nie mniej jednak kodeks post^powania administracyjnego
dopuszcza mozliwosc przesuni^cie terminu zatatwienia sprawy jezeli
przesuni^cie to jest uzasadnione i wymaga zasi^gni^cia opinii innych stron tak
jak w tym przedmiotowym przypadku opinii Komisji Rewizyjnej oraz Rady
Gminy.
Nast^pnie Pan Wojt odniost si$ do wypowiedzi radnego Janusza Barana w

sprawie wycinki przydroznych gate^zi. Zamierzeniem Wojta byto wykonanie
tychze prac z chwilq zatrudnienia pracownikow w ramach robot publicznych.
W efekcie zostato zatrudnionych tylko trzech m^zczyzn pozostate osoby to
szesc kobiety. A zatem kobiety te w miare^ swoich mozliwosci wycinaja. drobne
gat^zie. Zdaniem Wojta wiele czynnosci zwia.zanych z usuwaniem gat^zi mog^
zrobic sami rolnicy szczegolnie w obr^bie wtasnych nieruchomosci
przylegajgcych do drogi. Przycinka gat^zi nie wymaga zezwolenia.

Pan radny Janusz Baran dodat ,ze cze.sc rolnikow takie zabiegi piel^gnacyjne
wykonuj^ sami.
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Pan Wojt poinformowat radnego, ze w dniu jutrzejszym dojedzie do radnego
celem dokonania ogle^dzin przedmiotowej drogi.

Naste_pnie Pan Wojt w nawi^zaniu do wypowiedzi Pana sottysa wsi Roszkowa
Wola dotycz^cej wykonania przepustu na drodze w Roszkowej Woli wyjasnit, ze
roboty te byty wykonywane w bardzo trudnych warunkach atmosferycznych -
okres podtopieh. Majax na uwadze, ze wowczas byt duzy napor wody byto
rzecza^ niemozliwg zatozenie szostego kre_gu przepustu. Prace te byty
wykonywane przez pracownikow ZUK-u.W ocenie Pana Wojta przejazd o
szerokosci 5 m jest wystarczajqcy dla pojazdow i maszyn poruszaj^cych sie, po
tej drodze.
W odniesieniu do pytania Pana radnego Wojciecha Tracza dotycz^cego
odszkodowari z tytutu strat poniesionych przez rolnikow z tytutu podtopieri
gruntow Wojt poinformowat , ze Gmina nie przewiduje wyptaty jakichkolwiek
odszkodowari z uwagi na brak srodkow finansowych jak i ze wzgl^du na
przepisy prawne ,ktore reguluj^ te kwestie. Rolnicy ,ktorzy poniesli straty
powyzej 30% w uprawach polowych i ktorych wysokosc oszacowata komisja

mogli ubiegac sie. o pomoc do Wojewody todzkiego.

W dalszej cz^sci tego punktu Pan radny Jan Stanczyk zapytat Dyrektora ZUK czy
zechciatby si^ podzielic swoimi spostrzezeniami na temat funkcjonowania
zaktadu. Radny przypomniat, ze Pan Dyrektor jest trzecim dyrektorem
zwolnionym przez Pana Wojta. Wczesniej zostat zwolniony Pan Kejcki i Pan

Kosior. Nie mniej jednak awansowali oni na wyzsze kierownicze stanowiska .
Radny zyczyt rowniez Panu Dyrektorowi awansu na wyzsze stanowisko niz
petnione obecnie. Zdaniem radnego Dyrektor ZUK-u zostat zwolniony w bardzo
pokre_tny sposob tak jak to okreslit wczesniej radny Wojciech Szopa. Bye moze
Dyrektor chciatby zabrac gtos w tej sprawie.

Zabierajqc gtos Pan Dyrektor Wtodzimierz Piotrkowski przeprosit radnych, ze

nie udzieli zadnych wyjasnieri w tej sprawie i postanowit nie dzielic si$
spostrzezeniami w kwestii dotyczgcej odwotania go z funkcji Dyrektora ZUK.

Dodat, ze bardzo sobie ceni swoja^ osobe, jak rowniez ceni relacje mi^dzyludzkie.

Dalej gtos zabrata Pani Lidia Ostalska Soltys Wsi Jeziorzec. W swoim
wyst^pieniu Pani Sottys wyjasnifa obecnosc swojej osoby na sesji.
Wszystkim jest wiadomym, ze Pani Sottys ztozyta w miesi^cu czerwcu pismo do
Rady Gminy i Wojta Gminy w ktorym poinformowata, ze sktada rezygnacj^ z
petnienia przez ni$ funkcji Sottysa Wsi Jeziorzec. W wyniku przeprowadzonej z
inicjatywy Pana Wojta rozmowy Pani Ostalska postanowita kontynuowac
funkcjQ sottysa do najblizszych wyborow soteckich. Pani Ostalska
przypomniata, ze jej wniosek o rezygnacje. z funkcji wptyn^t dlatego, ze

12



niektorzy mieszkahcy Sotectwa, ktorych nazwiska zostaty uwzgl^dnione we
wniosku nadmiernie wykorzystujg znajomosc z Panem Wojtem. Liczyto si$
tylko stanowisko tylko tych osob ,natomiast zarowno sottys jak i inni
mieszkahcy nie mogli miec nic do powiedzenia. Z uwagi ,iz zamierzenia
polegajajce na remoncie konfliktowego odcinka drogi zgodnie z wola.
mieszkahcow zostaty zrealizowane Pani Ostalska postanowita petnic nadal

funkcj^ Sottysa.
Wysta^pienie Pani Soltys informuja.ee o dalszym petnieniu przez nia, funkcji
Sottysa obecni na sali nagrodzili brawami.

W dalszej cze_sci tego punktu Pan Wojt nawiqzat do pytania Pani radnej
Elzbiety Wilkoriskiej. Wojt poinformowat, ze Pani Jadwiga Karczmarska ztozyta
pozew do Sa^du przeciwko Gminie i to Sa.d wydat postanowienie o obciejzeniu
kosztami osoby, ktora taki pozew ztozyta. Pan Wojt wyjasnit, ze to nie jest
zadoscuczynieniem dla radcy prawnego bowiem radca prawny reprezentuje
przed Sa,dem Gmin$. To stanowi pokrycie kosztow z uwagi na przegranq
sprawQ przez powoda. Kosztami zostata rowniez obcia.zona w potowie Gmina.
Zgodnie z postanowieniem Sa,du koszty te nalezy zaptacic w innym przypadku
upomni si$ o nie komornik.

W punkcie wolnych wnioskow Pan Przewodniczqcy -Andrzej Gwizdoh
odczytal pismo jakie zostato skierowane do Wojta Gminy Rzeczyca z Kancelarii
Adwokackiej w Toruniu. Pismo to zostato skierowane rowniez do wiadomos'ci
Rady Gminy Rzeczyca. Pismo dotyczyto sprzedazy nieruchomosci w wsi te,g i
stanowi ono ostateczne wezwanie do przystqpienia do zawarcia aktu
notarialnego w sprawie sprzedazy dziatki nr 32 potozonej we wsi t^g na rzecz
Pana Edmunda Pietrzaka, ktory wygrat przetarg na zakup dziatki. Pismo
Kancelarii Adwokackiej w Toruniu ul. Wiklinowa 27/29 z dnia 27 lipca stanowi
zatqcznik Nr 11 do protokotu.

Po odczytaniu pisma przez Przewodnicza,cego Pani radna Elzbieta Wilkoriska
poprosita o szersze wyjasnienie podnoszonych w pismie kwestii.

Pan Wojt wyjasnit, ze dziatka nr 32 o pow.0,44 ha potozona we wsi t^g na
podstawie decyzji Starostwa Powiatowego stanowi wtasnosc Gminy Rzeczyca.
Prawo wtasnosci zostato ujawnione w ksie_dze wieczystej. Rowniez wczesniej
Rada Gminy wyrazita zgode, na sprzedaz przedmiotowej dziatki. Zostaty
przygotowane dokumenty do sprzedazy nieruchomosci tzn. wycena
nieruchomosci i naste^pnie zostat ogtoszony przetarg. Do przetargu przyst^pit
jeden oferent i osoba ta przetarg wygrata. Przygotowuj^c dokumentacj^ do
notariusza celem zawarcia umowy sprzedazy pracownik merytorycznie
odpowiedzialny zgtosit uwage_, ze w sentencji decyzji Starosty Tomaszowskiego
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jest zapis mowia^cy o tym, iz z chwila. zbycia dziatki nalezy uzyskac pozytywng
opini§ mieszkancow sotectwa t$g. W zwi^zku z tym zorganizowane zostaty dwa
zebrania we wsi t^g. W pierwszym zebraniu uczestniczyto tylko siedem osob i
nie chciaty one decydowac w tej kwestii za ogot mieszkancow. Rowniez na
drugim zebraniu gdzie uczestniczyto dziewi^c osob nie podj^to decyzji o
sprzedazy dziatki. A zatem Wojt podjaj decyzje; o wycofaniu przedmiotowej
dziatki ze sprzedazy. Przepisy prawne pozwalaja. na zastosowanie takich
czynnosci. Kazdy ma prawo odwotac si^ o tej decyzji.
Pan Wojt poinformowat, ze pomimo tego zapisu w tresci decyzji mogtby
dokonac sprzedazy tej nieruchomosci nie mniej jednak chce przede wszystkim
uszanowac wole_ mieszkancow w tym zakresie.

W tym miejscu Pan! radna Elzbieta Wilkohska zwrocita uwag^ ,ze zgoda
Mieszkancow winna bye wyrazona przed zorganizowaniem przetargu, a nie po
jego zakoriczeniu.

Pan radny Wojciech Szopa zapytat Pana Wojta czy pienia.dze zbierane na rzecz
powodzian zostaty przekazane juz powodzianom i w jakiej wysokosci.

Pan Wojt wyjasnit, ze zebrane srodki zostaty ztozone w kasie Urz^du Gminy i
nie zostaty jeszcze wydatkowane na rzecz powodzian. We wtorek odb^dzie si$
narada z sottysami podczas ktorej podj^te zostana. dziatania maja.ce na celu
przeprowadzenie we wszystkich sotectwach zbiorki ptodow rolnych na rzecz
powodzian. Dopiero wowczas po zebraniu ptodow rolnych i wytonieniu
najbardziej potrzebujgcej pomocy gminy -ptody rolne wraz z zebranymi na ten
eel srodkami finansowymi zostana, rozdysponowane. Ponadto zyczeniem Wojta
bytoby przeprowadzenie zbiorki pieni^dzy wsrod dzieci i mtodziezy. Pienia.dze
te mozna by przeznaczyc na odbudow^ zalanej szkoty na terenie np.
wojewodztwa swi^tokrzysktego, lubelskiego czy todzkiego.
O szczegotach wi^cej b^dzie mozna powiedziec na nast^pnej sesji.

Nast^pnie Pan Przewodnicza.cy wspolnie z Panem Wojtem wr^czyt Panu
radnemu Ke,pa Andrzejowi dyplom uznania i podzi^kowania z okazji 20-lecia
Samorza.du Terytorialnego.

Ad.10) Z uwagi ,tz wi^cej pytan w punkcie tym nie zgtoszono Pan
Przewodnicz^cy zamkn^t obrady XIV Sesji Rady Gminy. Sesja zakohczyta si^ o
godz.1315.
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